

## Dane kontaktowe:

W razie pytań:

- ✓ prosimy o kontakt z właściwym Wojewódzkim Inspektorem Ochrony Roślin i Nasiennictwa (WIORiN). Dane kontaktowe WIORiN dostępne na stronie [piorin.gov.pl](http://piorin.gov.pl)
- ✓ prześlij zapytanie dotyczące nowego prawa na adres: [gi@piorin.gov.pl](mailto:gi@piorin.gov.pl)

## Contact us:

If you have any questions:

- ✓ please contact with Voivodship Inspectorate of Plant Health and Seed Inspection Service,
- ✓ send us your question: [gi@piorin.gov.pl](mailto:gi@piorin.gov.pl)



# NIE WPROWADZAJ SZKODNIKÓW I CHORÓB ROŚLIN DO UNII EUROPEJSKIEJ



**NIE wolno wwozić do Unii Europejskiej roślin, owoców\*, warzyw, kwiatów i nasion bez świadectwa fitosanitarnego\*\*.**

\* Banany, orzechy kokosowe, daktyle, ananasy i duriany mogą być wprowadzane do UE bez świadectwa fitosanitarnego.

\*\* Świadectwo nie jest potrzebne, w przypadku gdy rośliny, owoce, warzywa, kwiaty lub nasiona pochodzą z Liechtensteinu, ze Szwajcarii lub Zjednoczonego Królestwa (jedynie z Irlandii Północnej).

\*\* Świadectwo jest wymagane, jeżeli pochodzą one z następujących terytoriów UE: Ceuta, Melilla, Wyspy Kanaryjskie, Gwadelupa, Gujana Francuska, Martynika, Majotta, Reunion, Saint-Barthélemy i Saint-Martin.





# KEEP PLANT PESTS AND DISEASES OUT OF THE EUROPEAN UNION



You are NOT allowed to bring plants, fruits\*, vegetables, flowers or seeds into the European Union without a phytosanitary certificate\*\*.



# ЗАЩИТИМ ЕВРОПЕЙСКИЙ СОЮЗ ОТ РАСПРОСТРАНЕНИЯ ВРЕДИТЕЛЕЙ И БОЛЕЗНЕЙ РАСТЕНИЙ!



В Европейский Союз НЕЛЬЗЯ ввозить растения, фрукты\*, овощи, цветы или семена, если на них не оформлен фитосанитарный сертификат\*\*.

\*Bananas, coconuts, dates, pineapples and durians can be brought into the EU without a certificate.

\*\*You do not need a certificate when the plants, fruits, vegetables, flowers or seeds come from Liechtenstein, Switzerland or the United Kingdom (Northern Ireland only).

\*\*\*You will need a certificate when they come from the following EU territories: Ceuta, Melilla, the Canary Islands, Guadeloupe, French Guiana, Martinique, Mayotte, Réunion, Saint Barthélemy and Saint Martin.

\* Без сертификата можно в ЕС ввозить бананы, кокосы, финики, ананасы и дуриань.

\*\* Сертификат не нужен, если растения, фрукты, овощи, цветы или семена ввозятся из Лихтенштейна, Швейцарии или Соединенного Королевства (только из Северной Ирландии).

\*\*\* Сертификат нужен, если растения, фрукты, овощи, цветы или семена ввозятся из следующих территорий ЕС: Сеута, Мелилья, Канарские острова, Гваделупа, 11 Французская Гвиана, Мартиника, Майотта, Реюньон, Сен-Бартелеми и Сен-Мартен.

